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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa (nr 133)
17 stycznia 2019 r.
Komisja do Spraw Energii i Skarbu Państwa, obradująca pod przewodnictwem 
posła Macieja Małeckiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2019 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Iwona Kubaszewska, Julia Popławska 
i Marcin Mykietyński – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):

Dzień  dobry  państwu. Witam  serdecznie  na posiedzeniu  Komisji  do Spraw  Energii 
i Skarbu Państwa. Otwieram posiedzenie Komisji. Witam państwa posłów.
Przedmiotem dzisiejszego posiedzenia będzie rozpatrzenie projektu planu pracy Komi-

sji na pierwsze półrocze – od 1 stycznia do 30 czerwca 2019 r. Czy są uwagi do porządku 
obrad? Nie widzę. Stwierdzam przyjęcie porządku obrad.
Państwo otrzymali propozycję planu pracy zatwierdzoną przez prezydium Komisji. 

Czy są uwagi do projektu planu pracy? Pan poseł Tomasz Nowak. Bardzo proszę.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Panie przewodniczący, zanim zaczniemy analizować plan pracy na pierwsze półrocze, 
poproszę (to jest wniosek formalny) o omówienie tego, co zrobiliśmy do tej pory, czyli jak 
wyglądał miniony rok w zakresie realizacji planów pracy. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, myślę, że państwo doskonale wiecie, jak wyglądał 
plan minionego półrocza.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Zobaczmy, jak wyglądał plan i jak wyglądała jego realizacja.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
W tabletach macie państwo informacje i myślę, że każdy miał możliwość oceny realizacji 
planu pracy. Pan poseł Tadeusz Aziewicz. Bardzo proszę.

Poseł Tadeusz Aziewicz (PO-KO):
Panie przewodniczący, rozumiem wnioskodawcę w ten sposób, że chodzi o dokonanie 
wspólnej oceny, tak aby Komisja, a nie każdy poseł z osobna w oparciu o tablet, oceniła 
wykonanie planu pracy.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
OK. Panie pośle, przed chwilą zapytałem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. Pań-
stwo nie zgłosiliście uwag. W związku z tym zatwierdziliśmy porządek dzisiejszego posie-
dzenia. Zatem zgodziliśmy się, że tematem dzisiejszego posiedzenia jest przyjęcie planu 
pracy na pierwsze półrocze 2019 r. W związku z tym pytam, czy są uwagi do planu pracy 
na pierwsze półrocze tego roku. Pan poseł Zdzisław Gawlik.

Poseł Zdzisław Gawlik (PO-KO):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, w kontekście rozmowy, którą prowadzimy, 
chciałbym powiedzieć, że papier  jest  cierpliwy  i wszystko przyjmie. Pamiętam plany 
przyjmowane na 2018 r. Gdy analizuję to, co udało się zrealizować, to dochodzę do wnio-
sku, że niewiele. Uważam, że w pierwszej kolejności powinniśmy sobie odpowiedzieć 
na pytanie, czy chcemy i jesteśmy coś w stanie zrobić. Następnie możemy planować. 
Oczywiście, papier przyjmie wszystko. Po co udawać, że coś robimy, skoro po pół roku 
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okazuje się, że nic z tego nie zostaje zrealizowane? Przykro mówić, ale gdy czegoś nie 
zrobimy w trybie art. 152 regulaminu Sejmu, to wszystko leży. Jesteśmy za tym, aby 
planować i przyjmować, tylko zastanówmy się nad tym, czy naprawdę chcemy coś zrobić. 
Taki jest sens tego pytania. Nie ma w tym żadnego podtekstu.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie pośle, zgadzam się z tym. Stąd w planie pracy znajdują się m.in. takie punkty  jak 
KGHM, sytuacja na rynku paliw, tj. tematy, których nie udało się zrealizować w poprzednim 
półroczu. Obecnie mamy wizytację w Wieliczce. Tego również nie udało się zrealizować.
Państwo doskonale wiecie, iż jedynym powodem, że czegoś nie udało się zrealizować – 

nie pierwszy raz, niezależnie od tego, kto siedzi po tej stronie stołu – wynikało to z reali-
zacji projektów legislacyjnych i prac, które mieliśmy. Myślę, że podobnie jak ja państwo 
macie tego świadomość. Stąd pytanie o uwagi do projektu planu pracy na pierwsze pół-
rocze 2019 r. Tym się dzisiaj zajmujemy. Pan poseł Jan Klawiter.

Poseł Jan Klawiter (niez):
W planie pracy brakuje mi dyskusji na temat programu „Polityka energetyczna Polski 
do 2040 r.”. Powinniśmy to przewidzieć, i to na jednym z najbliższych posiedzeń Komi-
sji. Nie powinniśmy czekać do momentu przeanalizowania przez ministerstwo wszyst-
kich poprawek, które będą wynikiem zgłoszonych uwag. Przed nami olbrzymia praca 
do wykonania i jak najszybciej powinniśmy rozpocząć dyskusję. Jest to zadanie najpil-
niejsze i bezwzględnie powinno znaleźć się w planie pracy. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są inne propozycje? Nie widzę. Proszę państwa, prosiłem o zgła-
szanie propozycji w określonym terminie. Nie wpłynęły. Natomiast uwagę pana posła 
uznaję za jak najbardziej zasadną. Pan poseł Tomasz Nowak.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Panie przewodniczący, zgłosiłem wniosek formalny. Prosiłem, aby omówić to, co zostało 
z zrealizowane z planu pracy minionego roku. Nie widzę problemu, żeby sięgnąć do mate-
riałów, a pan przewodniczący omówi to z nami. Tego wymaga powaga Komisji. Jeśli pan 
przewodniczący nie chce tego robić, to głosujmy. Zgłosiłem wniosek formalny.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie pośle, chętnie. Natomiast jeszcze raz powtarzam, miejsce na ten wniosek formalny 
było w momencie, gdy zatwierdzaliśmy porządek dzisiejszego posiedzenia…

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Wniosek formalny można złożyć w każdej chwili.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Nie. Panie pośle, wniosek dotyczący porządku posiedzenia składa się w momencie jego 
rozpatrywania. Pytałem, czy są uwagi do porządku dzisiejszego posiedzenia…

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Panie przewodniczący, ale czego pan się boi? Nie rozumiem tego.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie pośle, zachowajmy porządek i tyle.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Złożyłem wniosek formalny. Wniosek formalny powinien być przegłosowany.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie pośle, nie mogę poddać tego wniosku pod głosowanie, ponieważ zatwierdziliśmy 
porządek dzisiejszego posiedzenia. Przyjęliśmy, że na dzisiejszym posiedzeniu zajmu-
jemy się planem pracy Komisji na najbliższe półrocze, a nie sprawozdaniem z wykonania 
poprzedniego planu pracy. Pytałem o porządek posiedzenia. Nikt z państwa posłów nie 
zgłosił uwag do porządku posiedzenia.
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Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Panie przewodniczący, w takim razie prosimy przegłosować ten wiosek na najbliższym posie-
dzeniu. Prosimy o poddanie analizie tryb naszej pracy i realizację zamierzeń wynikających 
z planu pracy. Jaka była rzeczywistość, czyli co zostało omówione i zrealizowane.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie pośle,  jeżeli pan ma taką wolę, proszę złożyć wniosek na kolejnym posiedzeniu 
Komisji. Komisja zdecyduje o tym przy rozpatrzeniu porządku obrad. Teraz przecho-
dzimy do omówienia planu pracy na pierwsze półrocze 2019 r. Jak już powiedziałem, 
państwo macie propozycję planu pracy przygotowaną przez prezydium Komisji.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (PO-KO):
Panie przewodniczący, proponujemy, aby w planie pracy na pierwszym lutowym posie-
dzeniu Komisji znalazła się analiza pracy Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa. 
Niestety mamy wrażenie (poparte faktami), że w tej chwili więcej dzieje się na posie-
dzeniach zespołów: do spraw pakietu zimowego, górnictwa i energetyki, odnawialnych 
źródeł energii, niż na posiedzeniach naszej Komisji.
Na posiedzeniach Komisji nie rozmawiamy o strategicznych sprawach związanych 

z energetyką polską. To jest Komisja, która nie spełnia podstawowych wymogów sej-
mowych, skoro w grudniu w taki a nie  inny sposób byliśmy powiadamiani o sytuacji 
na rynku energii i ustawie, która ma ratować energetykę polską. Gdzie byliśmy do tej 
pory? Kiedy rozmawialiśmy o potencjale energetycznym Polski?
Nigdy  czegoś  takiego  nie  było.  Jestem  parlamentarzystą  od 2005 r.  Stwierdzam, 

że tak niskiego poziomu Komisji do Spraw Energii nigdy nie było.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Dziękuję bardzo. Przypominam, że wnioski powinny zostać przedstawione na piśmie 
ze wskazanymi i zaakceptowanymi terminami realizacji.
Drodzy państwo, przed głosowaniem nad planem pracy Komisji ogłaszam przerwę. 

Dziękuję.

Poseł Zdzisław Gawlik (PO-KO):
Panie przewodniczący, jak długo będzie trwała? Zwyczajowo powinien być podany czas 
przerwy – jeden, dwa dni?

Poseł Krzysztof Gadowski (PO-KO):
Godzinę?

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Szanowni państwo, godzina przerwy.

[Po przerwie]

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Szanowni państwo, wznawiamy obrady po przerwie. Najpierw poinformuję o najbliż-
szych planach po wczorajszym posiedzeniu prezydium Komisji. Jak sygnalizowaliśmy 
wcześniej,  w poniedziałek  i wtorek  jest  wizytacja  w Kopalni  Soli  „Wieliczka”.  Jest 
to temat, którego nie zdążyliśmy zrealizować w minionym półroczu.
Na posiedzeniu w dniu 24 stycznia zajmiemy się projektem ustawy o zarządzaniu mie-

niem oraz wnioskiem opozycji złożonym w trybie art. 152 na temat gazociągu Baltic Pipe. 
To jest temat, który miał być zrealizowany w dniu dzisiejszym, ale posiedzenie zostało 
odwołane ze względu na to, że na ten czas wyznaczono głosowania na sali plenarnej.
Jednocześnie informuję, że zgłoszono kolejny wniosek w trybie art. 152 regulaminu 

Sejmu, który dotyczy Grupy Azoty. Rozmawialiśmy o tym na wczorajszym posiedzeniu 
prezydium Komisji. Wniosek będzie realizowany podczas najbliższego planowego posie-
dzenia Sejmu. Jeżeli nawet okaże się, że w przyszłym tygodniu zostanie zwołane nad-
zwyczajne posiedzenie Sejmu, to mało prawdopodobne, aby do tego czasu zebrać odpo-
wiednie materiały i odbyć porządne posiedzenie Komisji. Dlatego proponujemy, żeby ten 
wniosek skonsumować podczas najbliższego planowego posiedzenia Sejmu.
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W najbliższym czasie czeka nas rozpatrzenie wspomnianego projektu ustawy, który wpły-
nął do Sejmu. Podczas posiedzenia Sejmu padł wniosek o odrzucenie tego projektu. Wnio-
sek został odrzucony, a projekt ustawy skierowano do naszej Komisji. Zatem w przyszłym 
tygodniu przystąpimy do prac nad ustawą o zasadach zarządzania mieniem. Wstępnie zapla-
nowałem posiedzenia Komisji na czwartek – pierwsze na godz. 12.00 – z dwoma blokami 
tematycznymi na dwóch posiedzeniach. Dla wniosku o Baltic Pipe musi się odbyć odrębne 
posiedzenie. Drugie posiedzenie będzie dotyczyło projektu ustawy.
Drodzy państwo, wracamy do projektu planu pracy Komisji na pierwsze półrocze br. 

Pan poseł Tomasz Nowak zgłosił wniosek, który poddam pod głosowanie. Kto z państwa 
jest za tym, aby na najbliższym posiedzeniu Komisji (w lutym) omówić sprawozdanie 
z minionego półrocza? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 
od głosu? Proszę o wynik głosowania.

Sekretarz Komisji Marcin Mykietyński:
Za 7 głosów, przeciw 14 głosów, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Dziękuję bardzo. Pan poseł Jan Klawiter złożył wniosek o wprowadzenie do planu pracy 
tematu związanego z polityką energetyczną Polski do 2040 r. Panie pośle, nie wiem, czy 
uda się wprowadzić ten temat na najbliższe posiedzenie Komisji, natomiast wpisałbym 
to zagadnienie do planu pracy w bliskim terminie, tj. na luty lub marzec. Bezpieczniej 
będzie wpisać na marzec. Kto jest za przyjęciem tego wniosku? Proszę o podniesienie 
ręki. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o wynik.

Sekretarz Komisji Marcin Mykietyński:
Za 20 głosów, brak głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Drodzy państwo, po tej poprawce głosujemy nad planem pracy. Kto jest za przyjęciem 
planu pracy wraz z propozycją złożoną na dzisiejszym posiedzeniu? Proszę o podniesie-
nie ręki. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o wynik.

Sekretarz Komisji Marcin Mykietyński:
Za 15 głosów, brak głosów przeciw, 6 głosów wstrzymujących się.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Dziękuję. Stwierdzam, że Komisja przyjęła plan pracy. Pan przewodniczący Włodzimierz 
Karpiński. Bardzo proszę.

Poseł Włodzimierz Karpiński (PO-KO):
Chciałbym zwrócić uwagę paniom posłankom i panom posłom, którzy głosowali przeciwko 
zdaniu relacji z prac Komisji za miniony okres, że nawet w przedszkolu i na wywiadów-
kach w klasach I–III mają miejsce okresowe sprawozdania na temat tego, co się dzieje. 
To jest elementarz. Komisja nie wyraziła zgody. Takie podsumowanie na pewno zrobi 
grupa posłów, których mam zaszczyt reprezentować. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Maciej Małecki (PiS):
Na tym wyczerpaliśmy porządek posiedzenia. Proszę państwa, każdy ma prawo do wła-
snej opinii. Na tym polega praca posła – na tym polega demokracja. Wszyscy państwo 
doskonale wiecie, jak wygląda praca legislacyjna Komisji. Za to państwu dziękuję.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie.
Protokół  dzisiejszego  posiedzenia  wraz  z załączonym  zapisem  będzie  wyłożony 

do wglądu w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. Dziękuję.


